
Mede namens Landschap Noord-Holland en de Natuur- en Milieufederatie Noord-
Holland zou ik u graag onze zorgen willen meegeven over de Korte Termijn Agenda 2025-
2027. 

Het gaat slecht met de natuur in Noord-Holland. Door vervuild water, teveel stikstof en 
verstoring, sterven plant- en diersoorten uit en hebben andere soorten het moeilijk. Om 
de natuur te herstellen zijn internationale afspraken gemaakt over meer natuur, schoner 
en voldoende water en stikstof. 

De provincie zit op slot. Vergunningverlening is niet mogelijk tot we de natuur weten te 
herstellen. Hoe kan het zijn, dat in deze situatie, in een provincie met veel N2000 
gebieden, en waar zoveel soorten, zoals de grutto, van afhankelijk zijn van het unieke 
landschap om te broeden en te foerageren, nu op de rem getrapt wordt in het 
natuurbeleid? 

In tegenstelling tot het optimisme dat Gedeputeerde Staten naar buiten bracht met haar 
persbericht “72 miljoen extra voor natuur, landbouw en waterkwaliteit”, schakelt de 
provincie met de Korte Termijn Agenda flink terug in het realiseren en versterken van de 
natuur. Ook de aankoop van nieuwe natuurgebieden dreigt na 2025 stil te vallen. Maar 
de afspraken voor natuurherstel zijn nog lang niet gehaald, en zijn er niet voor niets. Het 
NNN is noodzakelijk om aan Europese wet- en regelgeving te voldoen, zoals 
instandhoudingsdoelstellingen. Zoals u in de Natuurdoelanalyses kunt lezen worden 
slechts 2 van de 161 natuurdoelen gehaald. 

Als we in Noord-Holland woningen willen blijven bijbouwen, moeten we zorgen voor 
robuuste natuurgebieden van behoorlijke omvang en goede verbindingen met andere 
natuurgebieden. Niet alleen voor de natuur, ook voor de mensen.   

Het afschalen van de inzet op natuurherstel en natuurrealisatie is slecht nieuws voor 
alle betrokken partijen. In de afgelopen jaren zijn er in veel gebieden door de provincie 
met particulieren, boeren, ondernemers en waterschappen plannen gemaakt voor 
herstel van de natuur, het schoner maken van water, of het verminderen van de 
stikstofuitstoot. Een groot deel van deze plannen wordt nu mogelijk niet uitgevoerd. 
Daardoor blijft de onzekerheid ook voor ondernemers voortduren.  We roepen de 
provincie op haar betrouwbaarheid te tonen en zowel binnen- als buiten de 
focusgebieden NNN realisatie mogelijk te maken. 

De provincie zou haar uiterste best moeten doen om middelen vanuit Den Haag te 
verkrijgen, maar ook is het van essentieel belang dat zij op alle mogelijke manieren 
probeert binnen haar begroting geld vrij te maken voor de natuur, want uiteindelijke 
hebben alle sectoren, en de hele samenleving daar baat bij. Iedere euro besteed aan 
natuur levert het zesvoudige op, zo becijferde het CBS recent.  
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